
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Paw³a Klimowicza

na 54. posiedzeniu Senatu
w dniu 13 maja 2010 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra spraw wewnêtrznych i administracji Jerzego Millera

W dniu 17 czerwca 2010 r. wchodz¹ w ¿ycie istotne zmiany ustawowe reguluj¹ce dzia³alnoœæ admini-
stracji publicznej, w tym wykorzystanie elektronicznych œrodków ³¹cznoœci. Stworzone zosta³y ramy
prawne dla istotnego upowszechnienia internetu w dzia³alnoœci urzêdów.

Nawi¹zuj¹c do dyskusji przeprowadzonej podczas czterdziestego ósmego posiedzenia Senatu RP
w zwi¹zku z omawianiem zmiany ustawy o informatyzacji oraz niektórych innych ustaw, zwracam siê
o przedstawienie informacji w sprawie stanu przygotowania administracji publicznej w Polsce do wyko-
nywania zmienionych przepisów.

W trakcie dyskusji prowadzonej w Senacie w lutym 2010 r. wyra¿ane by³y przez senatorów obawy co
do okresu vacatio legis. Zg³aszano tak¿e postulaty pilnego przygotowania niezbêdnych aktów wykonaw-
czych. Mimo ¿e do wejœcia ustawy w ¿ycie pozostaje jeden miesi¹c, wymagane rozporz¹dzenia nie zosta-
³y wydane. Nale¿y podkreœliæ, ¿e niezale¿nie od na³o¿enia na administracjê licznych obowi¹zków,
którym sprostanie wymaga odpowiedniego czasu, zmienione przepisy przyzna³y obywatelom okreœlone
prawa, w tym prawo do za³atwienia sprawy drog¹ elektroniczn¹. Istnieje jednak obawa, ¿e prawo to mo-
¿e okazaæ siê iluzj¹.

Zwracam siê zatem z proœb¹ o przedstawienie ogólnej oceny stanu przygotowania administracji publi-
cznej oraz innych podmiotów publicznych do wdra¿ania zmienianych ustaw z dniem 17 czerwca 2010 r.

Ponadto proszê o zajêcie stanowiska w nastêpuj¹cych sprawach szczegó³owych.
1. Czy w dniu 17 czerwca w centralnym repozytorium udostêpnione bêd¹ wzory pism we wszystkich

sprawach za³atwianych przez rz¹dow¹ administracjê publiczn¹?
2. Jakie podmioty od dnia 17 czerwca 2010 r. bêd¹ upowa¿nione do dokonania potwierdzenia zaufa-

nego profilu ePUAP? Czy zapewniony bêdzie dostêp do tych organów, dla osób niemieszkaj¹cych w du-
¿ych miastach, tak¿e w sensie terytorialnym?

3. Czy pracownicy administracji, którzy dokonywaæ bêd¹ potwierdzenia zaufanego profilu, zostali
nale¿ycie przeszkoleni i przygotowani do wykonywania obowi¹zków?

4. Czy planuje siê dzia³ania informacyjne i szkoleniowe, skierowane zarówno do obywateli, jak i do
pracowników administracji, zapewniaj¹ce szerokie upowszechnienie elektronicznego za³atwiania spraw?
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